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Rovenské AKtuality

RAK

Vánoční vydání

2014

Jak krásný to čas, ten čas co nelze zastavit, ten čas který umí 

roztáhnout křídla a hnát se někam,  někam, kam se již od dětství 

ztrácí naše touhy, myšlenky a nelze se vrátit, jelikož čas nelze otočit. 

Jenom v tu vánoční dobu se vrací vše jako mávnutím kouzelného 

proutku,  kdy se propadáme do dětství a střemhlav se ztrácíme v 

časech vánočních. A to je moje přání.

Krásné vánoce a šťastný nový rok.                                                                              FD.
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SLOVO STAROSTY

Vážení přátelé, 

občasník RAK (Rovenské AKtuality) vychází na konci občanského roku 2014 a na počátku 
volebního období zastupitelstva obce 2014-2018. V obsazení členů zastupitelstva došlo proti 
minulému volebnímu období ke dvěma změnám. Paní Renata Indrová a pan Vladimír 
Matějíček nahradili Mgr. Michaelu Bezděkovu a Ing. Zdeňka Šína. Odstupujícím zastupitelům 
děkuji za jejich práci, všem zvoleným členům zastupitelstva obce přeji mnoho úspěchů při 
této službě občanům.

V nastalém volebním období, mimo běžné provozní záležitosti, které na první pohled 
„nejsou nikde vidět“ je třeba dokončit práce související se zateplením budovy obecního 
úřadu a výstavbu výtahové šachty. Je vybrán dodavatel výtahu, v budově dochází ke 
stavebním úpravám sociálního zařízení a vznikají nové šatny pro zaměstnance. Celá budova 
bude řešena bezbariérově. 

Využití vody z nového vlastního vrtu je dalším úkolem. Výsledky čerpacích zkoušek a 
chemické rozbory této vody nasvědčují, že jde o kvalitní, měkkou, kojeneckou vodu 
v dostačujícím množství pro obec. Bude třeba učinit legislativní kroky k legalizaci vrtu na 
zdroj pitné vody (zatím jde o vrt v průzkumu geologického podloží). Následovat budou práce 
projekční a realizační, úpravy ve vodojemu (případně nový vodojem) a výstavba přiváděcího 
potrubí. V poslední řadě bude třeba nalézt vhodný model provozování vrtu.

Komplexní řešení areálu Základní školy a jídelny je prvořadým úkolem tohoto 
volebního období. V budově školy probíhá až do konce května měření radonu, na které bude 
navazovat přístavba dvou tříd a následně zateplení budovy. Na fasádu jsme obdrželi dotaci 
od Státního fondu životního prostředí. Budovy školy a jídelny, parkování, hřiště, zastřešení 
vstupu a bezbariérovost budou řešeny, jako celek, rozpracovaný na dílčí etapy.

Velice aktuální je cyklostezka Rovensko – Zábřeh, zde je třeba zahájit spolupráci 
s městem Zábřeh. V návaznosti na zpracovaný Strategický rozvojový plán obce Rovensko na 
roky 2013- 2028 je spousta dalších úkolů k řešení např. revitalizace obce, komplexní 
pozemkové úpravy, co s budovami staré ZŠ a REPA, naučná stezka s rozhlednou, víceúčelové 
sportovní hřiště s umělým povrchem, nový stavební obvod… 

Cílů máme mnoho, je třeba stanovit priority a být připraveni pružně reagovat na 
dotační tituly. Přes všechny výše uvedené cíle je pro mě osobně a věřím, že i pro všechny 
zastupitele prvořadým a hlavním úkolem budování dobrých – výborných mezilidských vztahů 
lidí všech generací nejen v naší obci. Do nadcházejícího roku 2015 Vám (nám) všem přeji, ať 
žijeme pravé hodnoty, ať se pořád neženeme a nespěcháme „někam,“ ale ať na 100% 
dokážeme žít přítomnost.  

Josef Šincl, starosta
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ČINNOST ROVENSKÝCH MYSLIVCŮ V ROCE 2014

V letošním roce měla základna myslivců v Rovensku celkem 16 členů. Organizačně jsou tito 
začleněni do mysliveckého sdružení "Vlčí doly" Zábřeh, které se dělí dle územních celků na 4 
úseky - Zábřeh, Rovensko, Postřelmůvek a Vyšehoří. Právo myslivosti v současné době 
vykonává 50 členů na téměř 2 200 hektarech pronajaté lesní i zemědělské půdy. V počátku 
letošního roku se konaly volby orgánů mysliveckého sdružení a dlouholetého předsedu ing. 
Diviše Vladimíra st. vystřídal Foit Josef z Postřelmůvka.
Pro vlastní výkon myslivecké činnosti proběhla rekonstrukce oplocenky pro odchov bažantí 
zvěře, perliček a krocanů bronzových v prostorách u "Hohnova kříže" v Zábřeze a také úprava 
tří rybníčků včetně voliéry pro chov divokých kachen v lokalitě v Postřelmůvku. Sdružení 
rovněž vlastní moderní líheň s automatickým obracením vajec pro líhnutí bažantů a kachen, z 
nichž část je vypouštěna i do volné přírody.
Kromě hlavní myslivecké činnosti, kterou je péče o zvěř a ochrana přírody, zajišťovalo 
myslivecké sdružení v letošním roce následující akce - okresní přebor ve střelbě z malorážky 
na kulové střelnici v Zábřeze, soutěž ve střelbě na asfaltové holuby a ze vzduchovky pro členy 
a rodinné příslušníky na brokové střelnici v Žadlovicích, organizaci zkoušek v norování na 
umělé noře v Růžovém údolí a ost. Stěžejní akcí bylo i v letošním roce zajištění chovatelské 
přehlídky trofejí spárkaté zvěře v kulturním domě ve Vyšehoří, která měla již tradičně 
vysokou kulturní i společenskou úroveň, což bylo oceněno i laickou veřejností.
Členové mysliveckého sdružení vyvíjejí také značnou aktivitu v kynologické oblasti - k 
dispozici pro práci na poli, v lese, na vodě i v podzemí bylo v průběhu roku cca 22 psů se 
získanou loveckou upotřebitelností bez nichž si mysliveckou praxi nelze ani představit.
V honitbě našeho sdružení se zejména vyskytuje zvěř srnčí, černá, ojediněle i vysoká zvěř. 

Dále zvěř drobná - bažanti, zajíci, kachny divoké, divocí holubi a zvěř dravá - lišky, jezevci, 

psíci mývalovití, kuny a ost. Pro spárkatou zvěř bylo i v tomto roce zajištěno dostatečné 

množství jadrného krmiva, které bylo zpracováno do krmné směsi s přídavkem minerálií, což 

příznivě ovlivňuje zdravotní kondici i tělesný stav zvěře. Srnčí zvěř byla počátkem roku 

preventivně přeléčena léčivem Cermix z důvodu eliminace parazitárních i jiných onemocnění.                                                                                    

Pro laickou veřejnost myslivci i v letošním roce zdůrazňují, že na prvním místě je u nich vždy 

starost o zvěř a přírodu, čemuž každoročně věnují stovky hodin ze svého volného času a 

teprve na samém konci tohoto řetězce je vlastní odlov zvěře, který se řídí velice přísnými 

pravidly a který od lovců vyžaduje nemalé úsilí. Myslivci vyjadřují poděkování všem 

spoluobčanům, kteří se k přírodě a zvěři chovají ohleduplně a s úctou.

Ing. Rostislav Bezděk
člen mysliveckého sdružení
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Junák Rovensko

Blíží se Vánoce a s nimi i další konec kalendářního roku. Za ten minulý jsme prožili spoustu 
společných chvil, dobrodružství, radostí i starostí v našem skautském středisku. Během 
celého roku se snažíme děti podporovat ve všestranné činnosti, věnujeme se sportovním 
aktivitám, tvoření, na schůzkách také zpíváme, hrajeme na hudební nástroje a trávíme co 
nejvíce času venku, v přírodě. Z naší činnosti za uplynulý rok bych zmínila tradiční dětský 
karneval, účast na sportovním turnaji ve volejbale v Šumperku a ve florbale v Rudě, 
velikonoční vyrábění, vycházky do okolí Rovenska, výlet na bazén nebo přespání v knihovně 
na podporu dětské četby. Hlavní akcí roku byl již tradiční oblíbený tábor konaný v Herolticích, 
na který navazovala další zážitková prázdninová akce pro děti a rodiče s promítáním fotek z 
tábora, vařením v kotlíku a přespáním. Po krátkém prázdninovém odpočinku jsme v září 
zahájili další skautský rok slavnostní schůzkou, krátce na to jsme pořádali náborovou akci pro 
veřejnost s ukázkami činnosti, hrami a opékáním. V říjnu jsme se zúčastnili dobročinné akce s 
názvem Běh pro Afriku, pořádali jsme drakiádu a večerní tajemnou hru s názvem Putování za 
kouzelnou lucernou .Všechny zmiňované akce by nebyly možné bez našich vedoucích, 
kterým bych chtěla na tomto místě poděkovat. Jsem ráda, že se navzdory svým povinnostem 
celoročně aktivně zapojují do naší činnosti i do dalších akcí pro veřejnost jako je například 
Pálení čarodějnic nebo Dětský den pořádaný OÚ Rovensko. Vedoucí se také účastní 
vzdělávacích a kvalifikačních kurzů. Za poslední rok tak v našich řadách přibyla tři osvědčení 
zdravotníků a jedno osvědčení z čekatelské zkoušky. Rovněž děkuji i všem dalším lidem ať už 
z řad rodičů dětí, kamarádů nebo známých, kteří nás v naší činnosti jakkoliv podporují
.Závěrem bych chtěla pozvat všechny děti, které by se chtěly podívat na skautskou schůzku, 
aby přišly každý pátek od 16 hodin do 17:30 do tělocvičny ZŠ Rovensko. Rovněž se budeme 
účastnit jarmarku na vánočním zpívání dětí, kde budeme prodávat výrobky, které děti na 
schůzkách vyráběly. Další pozvánka je na tradiční Dětský karneval. Všechny informace o 
našem středisku naleznete na stránkách www.junakrovensko.websnadno.cz. Srdečně zveme 
jak na naše schůzky, tak i na všechny akce, které připravujeme. Budeme moc rádi za nové 
tváře v našem oddíle a také za zvýšenou návštěvnost našich akcí. Závěrem Vám jménem 
svým i celého skautského střediska Rovensko přeji požehnané Vánoce, plné klidu, pohody a 
dobrých skutků.

Petra Trojáková, vedoucí střediska

FC Rovensko

V roce 2014 naše mužské „A“ nedokázalo po špatném podzimu udržet Okresní přebor. Do 
nové sezony bude opět nastupovat ve III. třídě. Mladší žáci dohráli sezonu ve středu tabulky. 
Protože však prochází generační proměnou, od příští sezony budou hrát za starší přípravu. V 
únoru letošního roku jsme založili družstvo mladší přípravky, které jsme hned přihlásili do 
soutěže. Tito prckové se s tím perou statečně a v tabulce jsou devátí., což je krásné a hlavně 
není to poslední místo. Ostřílenější starší přípravka je na čtvrtém místě. Muži okupují po 
podzimu též čtvrtou pozici. Protože je kopaná stále populární sport, založili jsme v září ještě 
předpřípravu (čtyři až pět roků).V současné době pracujeme se 40 dětmi. V létě jsme 
uspořádali další úspěšný ročník „Her bez hranic.“ Na ten příští se můžete těšit 8. srpna. 
Závěrem bych poděkoval všem funkcionářům, hráčům od mužů po prťata, jejich rodičům a 
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všem fanouškům rovenského fotbalu. Do nového roku všem přeji hodně sportovních 
úspěchů a zážitků.

Martin Janů

TJ SOKOL

TJ SOKOL má v součastné době 37 členů -11 mužů, 24 žen, 2 žačky. Předsedou je nadále 
Pavel Pelikán. Naši členové se zúčastňují všech sportovních a kulturních akcí pořádaných v 
obci. Na některých se podílíme aktivně a dle možností také finančně. V září se 9 členů 
zúčastnilo zájezdu do Vysokých Tater z Polska. Někteří členové pořádají turistické vycházky. I 
v letošním roce jsme zahájili cvičení starších žen-středa 18.00hodin.
Přejeme všem krásné prožití svátků vánočních a v roce 2015 hodně zdraví, spokojenosti,
pohybu a sportovních aktivit.

Pavel Pelikán

Včelařský kroužek Rovensko

Kroužek byl založen v podletí včelařského roku 2011. Máme stálou základnu šesti dětí 

pravidelně navštěvující kroužek. Scházíme se v sobotu ve 14 hodin. Letos jsme si pořídily šest 

nových vlastnoručně udělaných úlů a díky paradoxně rojivému roku i osadily včelstvy. Tak že 

na jaře každý včelařík bude mít konečně svoje vlastní včelstvo a ukáže se, jak dopadne naše 

tříletá výuka praxe. Každý rok se na jaře zúčastňujeme soutěže „ Zlatá včela“ konaný 

v Šumvaldě. V mladších žácích  se umístil na 1.místě Ondřej Nedoma a za starší žáky Jan 

Havelka ze Zábřeha na 2.místě postupující do celostátního kola v Nasavrkách kde se umístil 

na 29.místě. Velký úspěch měl první včelařský letní tábor VČELÍK konaný na Krásném  u 

Šumperka ve spolupráci s domem dětí DORIS Šumperk. Už se těším na 2.ročník.V září 

pořádáme přednášku pro děti na naší ZŠ v Rovensku a doufáme že zaujmeme děti , které by 

měli zájem o přírodu a včelaření. Nastalo nám zimní období tak s dětmi vyrábíme svíčky ze 

včelího vosku, pečeme perníky a tak si ovoníme adventní čas. Zveme Vás všechny na zpívání 

v kapli a na pozastavení se za kaplí kde Vám nabídneme svařenou medovinu, naše vyrobené 

svíčky a ochutnáte dětmi vyrobené perníky. 

Všem přejeme krásné vánoce a šťastný nový rok.

     František Domes

Kulturní komise

Rok  se s rokem sešel a my máme za sebou hned několik kulturních akcí, které jsme pro Vás 

uspořádali. Tímto Vám chci poděkovat za Vaši účast a podporu, bez které by to nešlo. 

Příležitosti, při kterých se setkáváme se již stávají tradičními a já jsem moc rád, že je v naší 
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obci ochota tyto akce pořádat a účastnit se jich. Máme za sebou jarní vycházku, pálení 

čarodějnic, dětský den, burčákový pochod, člověče nezlob se a pro starší občany zájezd a 

předvánoční posezení. Také jsme letos přivítali nové občánky a oslavili významná životní 

jubilea našich spoluobčanů. Rok 2014 zakončíme silvestrovskou vycházkou, na kterou Vás 

srdečně zveme. Chtěl bych poděkovat členům kulturní komise, paní Renatě Vágnerové, 

Pavlíně Domesové, Zdence Vágnerové a Alici Šínové, také fotbalistům, junákům a všem 

ostatním, kteří se na přípravách těchto akcí podíleli. Zároveň Vám všem přeji krásné vánoční 

svátky, hodně zdraví, pohody a zážitků v novém roce. Těšíme se na další spolupráci a 

shledání na našich kulturních a sportovních akcích.

          Standa Klimeš, předseda kulturního výboru

Orel Rovensko 

Zve k pravidelnému sportování, časový rozpis je umístěn na nových internetových 

stránkách http://www.orelrovensko.cz, kde jsou pravidelně publikovány aktuální informace 

z činnosti Orla. Sportovně založení občané mohou vybírat z těchto organizovaných aktivit: 

florbal – žáci, cvičení - děti a rodiče, ve spolupráci se Sokolem Rovensko cvičení žen a pod 

patronací FC Rovensko zimní fotbalové tréninky od benjamínků až po muže. Individuálně se 

zde provozují tréninky v badmintonu, nohejbalu a lezení na horolezecké stěně. Hledáme 

nového cvičitele aerobicu a zumby, abychom mohli otevřít oblíbený kroužek pro ženy všech 

věkových kategorií. V prosinci zveme na tradiční akce:

27.12.2013 od 8.30 hod. badminton manželské páry

Přihlášky Ing. Tomáš Nedoma tel. 777 215 282

29.12.2013 od 8.30 hod. florbalový turnaj žáků a dorostu 

Přihlášky Ing. Zbyněk Staudinger tel. 602 575 616  

30.12.2013 od 8.30 hod. nohejbalový turnaj mužů                       

Přihlášky Josef Šincl tel. 777 284 002 

Plesová sezóna 2014: 

17.1.2015 ples SDH, hudba Triangl

7.2.2015 ostatkový maškarní ples Orel, hudba Fofrovanka Uničov

8.2.2015 dětský maškarní ples

     Vážení sportovní přátelé, přejeme Vám radostné prožití vánoc a v roce 2014 pevné 
zdraví a radost ze života.

                  Tomáš Nedoma, místostarosta jednoty
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Co se děje ve škole

Krásné vánoce a šťastný nový rok.

Není nad to, když je škola plná dětí a ze všech koutů se ozývá jejich křik. Takovou radost 
zažíváme v letošním roce právě v naší škole. Nastoupilo k nám totiž neobvyklé množství 
prvňáčků - 15. Celkem tedy máme v první a druhé třídě 22 žáčků a ve 3.a 4. třídě 16 žáků. 
Prostory praskají ve švech, ale je to prima. Ráček Roveňáček je velice hýčkán a každý den si 
ho nese na přespání domů některý hodný prvňáček. Ten i letos pro všechny připravil 
celoroční soutěž, tentokrát na téma „Plavíme se po řekách celého světa“. Při ranním čtení 
nás už pozval na řeku Moravu, Berounku a teď jsme s ním dopluli až na Seinu ve Francii. 
Ráček rozdělil děti do 5 družstev, každému z nich velí kapitán – čtvrťák. V družstvech děti plní 
pravidelné měsíční úkoly a každý měsíc je ukončen projektovým dnem. V říjnu naši školu 
navštívily ředitelky málotřídních škol z blízkého okolí a ty byly nadšené naším malým 
programem. Písničky děti zpívaly s nadšením a elánem a divadlo „O sedmi dnech“ se také 
povedlo. Pro velký úspěch starší děti zahrály divadlo i před zasedáním obecního 
zastupitelstva. Děti nejsou ošizeny ani o atraktivní výlety a besedy. Nadšeně šlapaly už 5. září 
k soutoku Moravy a Desné, na besedě u včeliček si zase zamlsaly medu. A v kině jsme byli už 
dvakrát. Během příštího týdne začneme všichni společně nacvičovat koledy na naše 
„Předvánoční zpívání“. Všechny Vás srdečně zveme, rádi Vám ukážeme a prodáme i naše 
výrobky na minijarmarku za starou školou.

Přejeme Vám všem klidné adventní období, do nového roku hodně zdraví a spokojenosti.

                                                                                                                     Kolektiv učitelek ZŠ

První měsíce nového školního roku 2014/2015 utekly jako voda, také díky tomu, že čas 
strávený v MŠ je naplněn rozličnými aktivitami, které jsou motivovány Školním vzdělávacím 
programem s mottem: "JÁ A TY JSME MY." Děti se bez problému začlenily do kolektivu 
"staronových kamarádů", zvykly si na režimové uspořádání, na autoritu dospělého a stále 
více získávají samostatnost a vědomosti potřebné pro vstup do školy. MŠ navštěvuje letos 33 
dětí ve věku 2,5 až 7 let, pro které je připravena bohatá nabídka činností a aktivit, návštěva 
divadel, kina, programů DDM Krasohled Zábřeh a výletů. Navštivte naše internetové stránky 
školy, kde najdete podrobnější informace o těchto akcích. Pro nejstarší děti jsou aktivity 
rozšířeny o návštěvu keramiky, tělovýchovné činnosti v TV kroužku a dramatický kroužek. V 
předvánočním čase MŠ navštíví Mikuláš s nadílkou, odměnou za přípravu programu na 
Vánoční zpívání v kapli bude pro děti výlet s rodiči na Zámek Potštejn, kde bude připraven 
program "Vánoční příběh". Jako každý rok nebude chybět ani nadílka u stromečku s 
ochutnávkou vánočního cukroví a poslechem koled.

Přejeme Všem pěkné Vánoce a hodně zdraví do roku 2015.

                                                                                                                        Děti a učitelky MŠ
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19. předvánoční zpívání

se uskuteční v pátek 19.12.2014 v 16.00 v místní kapli.

Přijďte si poslechnout i zazpívat vánoční koledy

a ochutnat vánoční punč a cukroví za starou školu.

Všichni jste srdečně zváni!

Děti a zaměstnanci ZŠ a MŠ Rovensko.

Silvestrovský výšlap

     Už je tady zas, ten Silvestrovský čas, už nám voní, už je tady, už se mrška ukáže, pod 

vrcholem strašně voní ta boží vůně guláše. Tápám, hledám, ešus lžičky, zvu Vás na výšlap 

lidičky, na Homolu na tu horku, nezapomeň na svou holku, ženu, dítě, prostě všechny, co maj 

rádi dobrou vodu z trnky, srandu, krásu, v lese srnky, nezapomeň vzít si hrnky, na 

sousedkovský přípitek a na krásný Silvestrovský zážitek, Vás zve komis kulturní, seřadiště na 

hřišti sportovním v 10 hodin.                                                                                                            F.D.

                    

Vážení spoluobčané, zastupitelstvo obce Vám přeje krásné prožití vánočních 

svátků, hodně zdraví, štěstí, lásky a úspěchů v roce 2015.

Obecní úřad Rovensko, č.p. 59, 789 01 Zábřeh, tel. 583412222, Josef Šincl starosta tel. 606885139, 

Pavlína Domesová tel. 724187196, e-mail: obec@ rovensko-morava.cz, www.rovensko-morava.cz

Za obsah jednotlivých příspěvků v tomto občasníku zodpovídají jejich autoři.

Prostřednictvím e-mailu je možné také vyjádřit své připomínky, námět a postřehy k činnosti obce. 

Budeme rádi, když se i Vy budete podílet na tvorbě našeho zpravodaje. Proto neváhejte přispět svými 

články. 

Kontakt: František Domes, tel. 602525307, e-mail: frantisek.domes@seznam.cz
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